
Zuccarellostiftelsens innspill til Kultur og Likestillingsdepartementet

Zuccarellostiftelsen håndterer symptomene på at noe ikke fungerer på systemnivå innen
barneidretten. Vi skal ikke hevde å være nøkkelen til løsningen, men vi vil gjerne gi dere et innblikk i
de utfordringer som vi kjenner til.

Siden økonomi er den barrieren vi oftest møter på blant vår målgruppe (søkere), er det vårt viktigste
utgangspunkt i våre refleksjoner. Det er først og fremst treningskontingentene, penger til utstyr, samt
reisekostnader som er utfordrende.

Fra vårt ståsted er problemet økende. Vi har sett følgende utvikling siden 2021:

Søknader fra foresatte (personstipend)
● Økte med 32% fra 2021 til 2022.
● Antall søknader behandlet i 2023 tilsvarer 214% av hele 2022.

Søknader fra klubber/foreninger (klubbtilskudd)
● Økte med 21% fra 2021 til 2022.
● Antall søknader behandlet i 2023 tilsvarer 276% av hele 2022.

○ Behovet er skrikende, og særlig tydelig synes det å være at en rekke klubber og
foreninger som har håndtert tapte treningskontigenter over lang tid nå brister.

Det kan naturligvis henge noe sammen med at flere nå har hørt om Zuccarellostiftelsen, men
samtidig vet vi at de økte prisene/levekostnader de fleste familier opplever har rammet hardt og
bredt.

Utfordringer: Målgruppe som må slutte med idrett/aktivitet, før de egentlig ønsker.
Disse faller inn under Zuccarellostiftelsens program som vi kaller Keep Me Playing.
Her er årsaken sterkt økonomisk betinget. Et tydelig fellestrekk blant vår søknadsmasse er lav inntekt
i husholdningen. Den lave inntekten skyldes ofte omstendigheter hos foresatt(e):

● Enslig forsørgere
● AAP
● Uføretrygd
● En kombinasjon av enslig forsørger og AAP eller uføretrygd
● Det blir rett og slett for dyrt, selv med en normal/median inntekt - ikke fordi

barnet/ungdommen eksplisitt skal “satse”, men fordi idretten profesjonaliseres flere steder
og organisert lavterskeltilbud er en mangelvare, spesielt for barn over 12 år.

● Sosiale ulikheter gir seg også utslag i muligheten til å delta i idrettsaktiviteter



Utfordringer: Målgruppe som ikke starter med idrett/aktivitet
Disse faller inn under Zuccarellostiftelsens program som vi kaller Access New Sports.
Noen barn kommer aldri på banen, og her ser vi følgende kjennetegn gjennom vår
søknadshåndtering/arbeid:

● Lav inntekt i husholdningen av samme årsaker som over.
● Mangel på kunnskap og informasjon om aktuelle finansieringsmuligheter knyttet til aktiviteter

i nærmiljøet.
● Mangel på kunnskap og informasjon om aktiviteter i lokalmiljøet, forverret av språkbarrierer

hos foresatt.
● Normal/median inntekt, men hvor det blir for dyrt grunnet 3 barn eller fler i husholdningen.
● Det er ikke «vanlig» for alle å delta i idrett - og da viderefører man heller ikke det til sine egne

barn.

Refleksjoner til utfordringene:
Vi opplever at mange klubber strekker seg svært langt for at det ikke skal gå utover barna som er
delaktige, men det koster, og det å ikke betale treningskontingent er ikke en bærekraftig løsning i
lengden.

Noen klubber/foreninger har midler til disposisjon gjennom tett samarbeid med bydeler og
kommuner slik at treningskontingent og noe utstyr kan dekkes inn på forespørsel fra foresatt via
klubb/forening. Derimot opplever vi at det er svært fragmentert og lite systematisert hvilke løsninger
som finnes hvor, og på slutten av året er de fleste ordningene stort sett tomme. Det er også en
utfordring at det ikke kommuniseres nok rundt disse løsningene til foresatte, f.eks. som en del av
skole-hjem samarbeid, og at mange foreldre opplever skam rundt det å henvende seg til klubben.

Zuccarellostiftelsens innspill til Kultur og Likestillingsdepartementet
Alle er enige om problemet, men vi må finne nye, bedre og mer treffsikre løsninger:

1) Sette av mer midler, eller omdisponere tilgjengelige midler knyttet til formålet. Her er det
behov for en grundig utredning - for å faktisk vurdere om investerte midler (f.eks.
tilskuddsordninger) treffer der skoen faktisk trykker. Det bør være en gjennomgang av hva
som fungerer best og mest effektivt opp mot formålet.

2) Det bør settes ned et hurtigarbeidende utvalg som skal:

a) Finne ut hvor stort problemet faktisk er, og hvordan man best kan møte det.

b) Gjennomgå de ordninger som allerede finnes fra det offentlige, og eventuelt foreslå
nye og mer treffsikre ordninger.



c) Kartlegge hvor stor andel midler som er i omløp fra det offentlige og frivillige/ideelle
organisasjoner og stiftelser knyttet til formålet (f.eks. Kan formålet ta utgangspunkt i
Fritidserklæringen).

d) Utrede eksisterende ordninger knyttet opp til formålet for treffsikkerhet og identifisere
eventuelle utfordringer, samt foreslå bedre løsninger.

e) Utvalget bør være bredt sammensatt med representanter fra idretten, kommuner,
frivillige/ideelle, skole, foreldre m.fl. ZS deltar gjerne i utvalget.

3) Det bør foregå mer idrett i skoletida slik at alle barn og unge får muligheten til å delta, og at
det blir likeverdige tilbud landet rundt. Et alternativ kan være å starte med noen
pilotprosjekter landet rundt, og jobbe videre for å sikre landsdekkende tilbud.


